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گروه سیاســی - فخری السادات مسچی: موضوع 
فیلترینگ سایتها و شبکه های اجتماعی در ایران، از جمله 
موضوعاتی اســت که اغلب سیاســتمدارانف خود را با آن 
مخالف نشان  می دهند اما در عمل، هیچ اقدامی برای مقابله 
با آن انجام ن می دهند و هر سال تعداد سایتها و شبکه های 

اجتماعی فیلترشده در کشور افزایش  می یابد. 
ابراهیــم رئیســی در مناظره های انتخاباتــی ۱۴۰۰ از 
فیلترینــگ انتقاد می کرد و می گفــت »خود من در فضای 
مجازی هســتم و دو میلیون فالوور دارم و خیلی از مسائل 
از این طریق به من می رسد«. در همان مقطع زمانی فیلمی 
از ابراهیم رئیســی در فضای مجازی دست به دست  می شد 
که در آن نظر او درباره فیلترینگ مطرح شده است. رئیسی 
در ایــن فیلم  می گوید: »اتهامی اســت کــه برخی آقایان 
بخاطر منافع شــان  می زنند. فضای مجازی زمینه کسب و 
کار مردم اســت. فضای مجازی امروز ابزار کار مردم شده و 
از این طرق کســب درآمد  می کنند. آیا کسی  می آید محل 
درآمد مردم را تعطیل کنــد. دختران من خیلی وقت ها از 
طریق این فضا خرید  می کند،  می گویند هم ارزان تر اســت 
هم راحت تر اســت، هم  می توانیم به کالای مناسب دست 
پیدا کنم. فضای مجازی باید گسترش پیدا کند. هر فضایی 
نیاز به امنیت دارد، امنیت یعنی اینکه سرقت نشود، یعنی 
اطلاعاتی که مردم  می گذارند ســرقت نشود. تقریبا هرشب 
کامنت ها را نگاه  می کنم و شــروع  می کنم به زنگ زدن به 
دادستان ها، دادستان کل، رئیس کل دادگستری و مسئولان 
مربوطه. گاهی  می گویند شــما از کجا فهمیدید  می گویم از 

اینستاگرامم فهمیدم.«
اما حالا اوضاع تغییر کرده و او فروردین ماه امسال گفت 
سیاســت دولت جلوگیری از تبدیل شدن فضای مجازی به 
بســتری برای ایجاد ناامنی در کشور است و همین سخنان 
او موجب شد رسانه ها حرفهای رئیسی را ریختن آب پاکی 
توسط او بر روی دست حامیان رفع فیلترینگ ارزیابی کنند.
از زمانی که رئیســی رئیس جمهور شــده، بویژه پس از 
اعتراضات سال گذشته، تعداد سایتها و شبکه های اجتماعی 
پرکاربردی که فیلتر شده، افزایش یافته و تلاش دولتمردان 
تقویت پلتفرم های داخلی بوده که البته عموما با اســتقبال 

چندانی مواجه نشده اند. 
 ظهار نظر اخیر عیسی  زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در حاشــیه جلسه هیات دولت در روز چهارشنبه، 
جنجال های زیادی در فضای مجازی به پا کرد. او گفته که 
حداکثر ۱۰ درصد نیاز کشــور بــرای ارتباطات با خارج از 
کشور است و ۹۰ درصد نیاز کشور داخلی است. خبر آنلاین 
در این زمینه نوشــت: »او نگفته این ۱۰ درصد را بر اساس 

چه مبنایی اعلام کرد. مثلا اینکــه ده درصد کل مبادلات 
پیام ها یا تماس ها با خارج از کشــور یا ده درصد از مردم با 
خارج از کشــور در ارتباط بوده اند؟ یاده درصد کل استفاده 
ایرانیان از پیام رسان های خارجی بوده است؟ زارع پور تنها 
یک عدد اعلام کرده که حتی اگر بر اساس ایرانیان خارج از 
کشــور محاسبه شود ، بر اساس این عدد اعلامی به معنای 
نیاز ۸ میلیون و ۷۰۰ هزار نفر به ارتباطات خارجی اســت، 
۸ میلیــون و ۷۰۰ هزار نفری کــه با توجه به میانگین بعد 
خانوار در کشور که حدود ۳.۲ نفر است، ۲۷ میلیون و ۸۴۰ 
هزار نفر را نیازمند ارتباطــات خارجی می کند. به این رقم 
البته باید نیازهای تجاری ، تاثیر فیلترینگ بر گردشگری و 
اقتصاد و چالش های رواج فیلترینگ را هم به این چالش ها 
افــزود. واقعیت هایی که وزیر ارتباطات هیچ گاه در باره آنها 
ســخن ن می گوید. آمارهایی که بدون هیچ توضیح اضافه 
ای فقط مطرح  می شــوند! اظهارنظرهــای وزیر ارتباطات و 

فناوری اطلاعات این نگرانی را در دل کاربران فضای مجازی 
ایجاد کرده است که ممکن است کاهش پهنای باند اینترنت 

بین الملل تا ۹۰ درصد در دستور کار قرار گیرد.«
عیســی زارع پور، در تازه ترین اظهارنظــر خود در روز 
جمعه، تعیین سطح دسترسی اینترنت طبقاتی را مساله ای 
مربوط به تیم ها، شــرکت ها« و کمیته فیلترینگ دانست و 
وزارت ارتباطات را مجری این پروژه معرفی کرد. او با وجود 
تاکیــد بر اینکه در کمیته فیلترینگ تنها یک رای از ۱۳ را 
دارد از رایزنی این وزارتخانــه برای رفع فیلتر ۳۰۰ پلتفرم 
و بازی ســخن گفت. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
حاشــیه رویداد اینوتکس در جمع خبرنــگاران گفت: »با 
پیگیری وزارت ارتباطات اسفند ۱۴۰۱ نزدیک ۳۰۰ سایت 
و بازی رفع فیلتر شــدند و همراهی کمیتــه ولی در مورد 
پلتفرم های دیگر نیاز به تصمیم گیری جمعی اســت و همه 

باید تصمیم بگیرند.«

ســخنان زارع پور درباره رفــع فیلتر برخی پلتفرم ها در 
شــرایطی است که از شش پیام رسان پرکاربر دنیا، ۴ مورد 
در ایران فیلتر هســتند و یک مورد هم فقط در چین فعال 
است. برخی پیام رسان هایی که در سخنان زارع پور به انها 
اشاره شــده فقط روی گوشی های اپل کار  می کنند و البته 

رجیستری پوشی های جدید ایفون هم متوقف شده است!
پرسش های جنجالی رضا رشیدپور از وزیر ارتباطات

رضا رشــیدپور در کانال تلگرامی خود چندین پرسش 
جنجالی از وزیر ارتباطات کرده  و نوشــته اســت: این چند 
خط خاطره نیست. چند پرسش فلسفی است. آقای زارع پور، 
وزیر ارتباطات گفته انــد که حداکثر نیاز مردم به ارتباطات 
بین الملل ده درصد است و پیام رسانهای داخلی به بلوغ کافی 

رسیده اند. اما پرسشهای من:
یــک( کاری به درســت یا غلط بــودن ده درصد ندارم. 
پرسشم این است که آن ده درصد را چگونه حساب کرده اند. 
مثــلا چرا نه درصد نه؟ یا چرا یازده درصد نه؟ فرمولشــان 

چه بوده؟
دو( معنی بلوغ کافی چیســت؟ نشــانه های بلوغ کافی 
چیســت؟ اگر مفهومی به نام بلوغ کافی وجود داشته باشد، 
لاجرم مفهوم دیگری به شکل بلوغ ناکافی وجود دارد. بلوغ 

ناکافی چیست؟
ســه( ایشــان با بررســی کدام نشــانه ها به این نتیجه 
رسیده اند که پیام رسانهای داخلی به بلوغ کافی رسیده اند؟ 
آیا اختلال شدید چند پیام رسان داخلی به دلیل قطع و وصل 

برق از همان نشانه هاست؟
ظاهرا ایشان علاقه ای به پرسش های فنی ندارند. لااقل به 

این موارد فلسفی پاسخ بفرمایند.
تداوم دور باطل فیلترینگ

به نظر  می رسد دولت رئیسی، خود را در حوزه شبکه های 
اجتماعی و سایتها با کلیاتی سرگرم کرده که عملا با واقعیتها 
فاصلــه دارد. به عنوان مثال در حال حاضر پرکاربردترین و 
پرطرفدارترین پلتفرمهای موردنیاز مردم که بعضا با کسب 
و کار آنها هم رابطه تنگاتنگی دارند فیلتر هستند اما مردم 
به دلیــل نیار به این پلتفرم ها یا عادت به اســتفاده از آنها 
و همچنیــن عدم اعتماد به پلتفرم هــای داخلی، همچنان 
بــا پرداخت هزینه خرید وی گی ان یا فیلترشــکن از آنها 
اســتفاده  می کنند؛ از واتساپ و تلگرام گرفته تا اینستاگرام 
و توئیتر و فیســبوک. و جالب اینجاســت که بســیاری از 
مســئولان که بعضا موافق فیلترینگ هم هستند در همین 
پلتفرمهــا بویژه توئیتر فعالند! دولت رئیســی در مورد دور 
 باطل فیلترینگ و یک بام و دو هوای وعده و عمل در قبال 

فیلترینگ چه پاسخی دارد؟!

آمارهای عجیب وزیر ارتباطات و یک بام و دو هوای دولت در شبکه های اجتماعی 

دور باطل فیلترینگ ادامه دارد 

نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی گفت: معیشت امروز 
مردم دچار مشکل شده... دولت اگرچه حقوق کارگران را 
افزایش می دهد اما کارگر امروز از کارگر گذشــته بیشتر 
گرفتار مســائل معیشتی اســت و این در حالی است که 
حقوقش افزایش پیدا کرده اما گرانی و تورم، ســفره او را 
از گذشته کوچک تر می کند. احمد علم الهدی، گفت: اگر 
معیشت امروز مردم دچار مشکل شده، نه به دلیل توقف 

رشد کشاورزی بلکه به دلیل نبود نظارت بر بازار است.
به گزارش ایسنا وی در دیدار با معاونان استاندار و مدیران 
کل دستگاه های اجرایی استان که به میزبانی دفتر نماینده 
ولی فقیه در استان خراسان رضوی برگزار شد، با تأکید بر 
اینکه اعطای تسهیلات و تزریق نقدینگی به جامعه نباید 
منجر به افزایش تورم و ایجاد ورشکستگی های سنگین تر 
برای تولیدکنندگان شود، اظهار کرد: امروزه دو مسئله در 
بانک ها و مراکز اقتصادی وجود دارد؛ یکی اینکه تسهیلات 
بانکی به جای هزینه  شــدن در ردیف های سرمایه گذاری 
در حوزه های مصرفی هزینه می شود و دوم آن که بانک ها 
در برابر تسهیلاتی که اعطا می کنند، بازرسی ندارند. این 
مشــکل بزرگی اســت که در نتیجه آن، صاحبان صنایع 

تسهیلات کلان دریافت می کنند اما به جای هزینه کردن 
در جهت رونق تولید، آن را خرج مسائل لوکس و ساخت 
تالار و پاســاژ می کنند. نماینده ولی فقیه در خراســان 
رضوی افزود: سرانجام این وضع نیز رقم خوردن شرایطی 
بــوده که در آن دولت اگرچه حقــوق کارگران را افزایش 
می دهد اما کارگر امروز از کارگر گذشــته بیشتر گرفتار 
مسائل معیشتی اســت و این در حالی است که حقوقش 
افزایش پیدا کرده اما گرانی و تورم، ســفره او را از گذشته 
کوچک تر می کند. نقدینگی موضوعی نیست که همیشه 
به نفع مردم باشــد بلکه باید به موازات حمایت از مشاغل 
خرد، سیاســت گذاری برای تقویت صنایع کلان نیز انجام 
شود که توســعه برپایه یک زیربنای قوی اتفاق بیفتد. او 
تاکید کرد: حقیقت این است که اگر معیشت امروز مردم 
دچار مشکل شده، نه به دلیل توقف رشد کشاورزی بلکه 
به دلیل نبود نظارت بر بازار اســت. اینکه تشکیل وزارت 
بازرگانــی تا چه بتواند بار را از دوش وزارت صمت بردارد، 
هنوز جای کار کارشناســی دارد اما اصل موضوع ناظر بر 
فعالیت مؤثرتر در حوزه کنترل بازار است تا این طور نشود 
که فراتر از بنکدار کلی فروش، حتی خرده فروش ها هم از 

اول خیابان تا آخر خیابان، یک جنس و محصول را به چند 
نرخ مختلف بفروشند.

آیت الله علم الهدی ادامه داد: وقتی برای دریافت بودجه ای 
مشغول رایزنی هستید یا زمانی که قصد هزینه کرد یک 
اعتبار خــاص را دارید، در همه حال به این فکر کنید که 
اینجا اســتان امام رضا )ع( اســت و شما در مسئولیت و 
منصب خود، خادم خاص امام هشتم هستید بنابراین باید 
شرایطی را ایجاد کنید که دیار علی ابن موسی الرضا )ع(، 
بیکار و فقیر نداشته باشد. اینکه خراسان رضوی توانسته 
رتبه نخســت اشــتغال زایی خالص را در سال ۱۴۰۱ در 
کشور داشته باشد، موضوع خوبی است اما همین مسیر را 
ادامه دهید تا برادران و خواهران ساکن در محلات حاشیه 

شهر هم طعم این توفیقات را بچشند.
نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با تأکید بر ضرورت 
ارتباط مؤثر مدیران کل با رسانه های استان گفت: مدیران 
کل و معاونان استاندار باید ارتباط خود را با رسانه ها تقویت 
کنند. حقیقت این است که امروزه اقدامات زیرساختی و 
کارهای مهمی در اســتان اتفاق افتاده اما اینکه به صورت 
قطره چکانی با رســانه ها تعامل می کنید و اطلاعات را به 

صورت محدود به اشتراک می گذارید، باعث شده تا عموم 
مردم هنوز از این اتفاقات بزرگ خبر نداشته باشند.

او تصریح کرد: مشــابه با همین جلسه ای که امروز برگزار 
شده، باید جلســات و نشســت های متعددی با مدیران 
رســانه ها برگزار شــود. حتی به یک نشست خبری هم 
محدود نباشید زیرا تا زمانی که راهبرد یک رسانه ناظر بر 
انعکاس پیشرفت ها و تزریق امید به جامعه نباشد، انتشار 
یک خبر مختصر بی فایده خواهد بود. این ارتباط بی واسطه 
مزیت هــای بزرگی دارد، مردم را از تلاش های شــما آگاه 
می کند، جوانان به آینده امیدوار می شوند و علاوه بر این ها، 
شما می توانید با اعلام رسمی تعهدات دستگاه های دیگر، 
آنان را نســبت به پیگیری تعهداتشان متعهد کنید زیرا 
رسانه ها به نمایندگی از مردم، از آن ها مطالبه خواهند کرد.

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در 
نامه ای به رئیس جمهــور، در خصوص ایرادات به مصوبه 
ضریب حقوق کارکنان و بازنشســتگان دولت در ســال 

۱۴۰۲ توضیحاتی ارائه کرد.
به گزارش تسنیم متن کامل نامه به شرح زیر است:

حضرت حجت الاســلام و المســلمین جناب آقای دکتر 
رئیسی / ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران

بازگشت به رونوشت تصویب نامه هیئت محترم وزیران به 
شــماره ۳۶۰۷/ت ۶۱۱۲۴ هـ مورخ ۱۴۰۲/۱/۱۵ موضوع 
تعیین ضریب حقوق کارکنان و بازنشستگان دستگاه های 
اجرایی در ســال ۱۴۰۲ متعاقب بررســی ها و اعلام نظر 
مقدماتی هیئت بررسی و تطبیق مصوبات دولت با قوانین 
و مستندا به صدر ماده واحده و تبصره ۴ الحاقی به قانون 
نحوه اجرا اصول هشتاد و پنجم و یکصد و سی هشتم قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران و اصلاحات بعدی و ماده 
۱۰ آیین نامه اجرایی آن، مراتب متضمن اعلام نظر قطعی 

جهــت اقدام لازم در مهلت مقرر قانونی و اعلام نتیجه به 
این جانب ابلاغ می گردد. بدیهی است پس از انقضای یک 
هفتــه مهلت مقرر در قانون، آن بخش از مصوبه که مورد 

ایراد قرار گرفته است، ملغی الاثر خواهد بود.
از آنجــا که طبق جزء ۱ بند الــف تبصره ۱۲ ماده واحده 
قانون بودجه سال ۱۴۰۲ به افزایش ضرب حقوق کارکنان 
اشاره شده اســت، بند ۳ مصوبه که در خصوص تعدادی 
از کارکنان به افزایش حقوق تصریح کرده از حیث تغییر 
عنــوان و مترتب بودن آثار و تبعــات متفاوت هر یک با 

دیگری، مغایر قانون می باشد.
نظر به اینکه جزء یک بند الف تبصره ۱۲ ماده واحده قانون 
بودجه سال ۱۴۰۲ کل کشور با علم و آگاهی قانونگذار از 

وجود ماده ۷۶ قانون مدیریت خدمات کشــوری مصوب 
۱۳۸۶ به تصویب رســیده و به رغم ترتیبات مقرر در این 
ماده، لکن جزء یک بند الف تبصره مذکور راجع به حداقل 
حقوق کارکنان دولت در ســال جاری دارای حکم خاص 
می باشــد علیهذا بند ۵ مصوبه و تبصره های آن مبنی بر 
تعییــن حداقل حقوق کارکنان دولــت و تعیین حداکثر 
حقوق به میزان ۷ برابر آن، مغایر قانون اســت. همچنین 
ســایر بندهای مصوبه که تصریحا یا تلویحا مبتنی بر این 
بند به تصویب رسیده، به تبع مغایرت مذکور، مغایر قانون 

است.
نظر به اینکه بر اســاس جزء ۱ بنــد الف تبصره ۱۲ ماده 
واحده قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل کشور حداقل حقوق 

کارکنان دولت در این سال تعیین شده، ذیل بند ۶ مصوبه 
مبنی بر تعیین مبلغی کمتر از رقم مذکور برای آن دسته 
از کارکنان دولت که در سال جاری به استخدام در می آیند 

و … مغایر قانون است.
بر اساس بند ۱ ماده واحده قانون اصلاح قانون بودجه سال 
۱۴۰۱ کل کشور و ترمیم حقوق کارکنان و بازنشستگان 
کشــوری و لشــکری مصوب ۱۴۰۱ مبالــغ موضوع این 
قانون مشمول کســور بازنشستگی می باشد و چنانکه در 
تبصره جزء ۱-۲ آن قانون تصریح شده است، در محاسبه 
مستمری بازنشستگی نیز مد نظر قرار می گیرد. بنابراین 
تبصره یک بند ۶ مصوبه مبتنی بر اینکه کســر کســور 
بازنشستگی از مبلغ موضوع قانون مذکور صرفا در تعیین 
پاداش بازنشســتگی و ذخیره مرخصی محاسبه می شود، 
عــلاوه بر اینکه انحصار دادن موضــوع به موارد مذکور از 
امور تقنینی بوده و نیاز به حکم قانون دارد، ضمنا از حیث 

تضییق احکام قانونی، مغایر قانون است.

نماینده ادوار پیشــین مجلس گفت: از موضوع شــکایت 
آقای قالیباف از جهانگیری به این شکل استنباط می شود 
که آقای قالیباف به دنبال این است که مسائل و حواشی 
گذشــته را به میدان بکشــاند و با آن بازی کند تا بتواند 

پایگاهی در بین مردم پیدا کند.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده پیشــین مجلس 
شــورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در پاسخ به 
این سوال که خبری در روزهای گذشته منتشر شد مبنی 
بر اینکه آقای قالیباف علیه آقای جهانگیری در موضوعی 
مربوط به مناظره های انتخابات ریاست جمهوری سال ۹۶ 
شکایت کرده اســت. چرا این موضوع در این برهه زمانی 
مطرح شده است، گفت: واقعیت امر این است که مجلس 
یازدهم کارنامه بسیار بسیار منفی نزد مردم دارد و عمده 
این اتفاق به خاطر ضعف هیأت رئیسه و در رأس آن آقای 
قالیباف رئیس مجلس اســت. به طوری که مردم فقط به 
احترام فرمایشات رهبری، مجلس را انقلابی نام می برند و 

مورد هجمه قرار نمی دهند. 
وی افــزود: وگرنــه آنچه که واقعیت دارد این اســت که 
خودروهای شاسی بلند، دناپلاس های اول مجلس، وام های 
مسکن، افزایش حقوق نامتعارف، گرفتن اضافه کار و حق 
مأموریت توسط برخی نمایندگان مجلس و برخی کارکنان 
نشــان داد که این مجلس انقلابی نیســت و این ناشی از 
ضعف هیأت رئیســه و عدم آشنایی و آگاهی به قواعد یک 
پارلمان سالم اســت. بنابراین از این موضوع به این شکل 
استنباط می شود که آقای قالیباف به دنبال این است که 
مسائل و حواشی گذشته را به میدان بکشاند و با آن بازی 

کند تا بتواند پایگاهی در بین مردم پیدا کند.
ایمن آبادی تصریح کرد: واقعیت امر این است، با یک پیش 
بینــی، اینکه به هر دلیلی آقای قالیبــاف در دوره جدید 
رای بیاورد، تقریبا بعید اســت. اگــر آقای قالیباف خیلی 

تمایل دارد تا به گذشــته برگردد، لطــف کند، در مورد 
تمام موضوعاتی که در مورد ایشان ابهام وجود دارد، طرح 
موضوع و کالبدشــکافی کــرده و در یک محکمه عادل و 
قانونی آنها را بررســی کند. به این شکل نباشد که بگوید 
آقای جهانگیری فقط به من این را گفت و این اتفاق افتاد. 
بالاخره در مورد ایشــان هم ابهامات زیادی وجود دارد و 

انتظار می رود تمام ابهامات را برای مردم روشنگری کند.
وی افزود: این موضوع خیلی بهتر از طرح شــکایت های 
کذایی علیه آدم هایی است که به هر دلیل سکوت اختیار 
کردند، وارد عرصه سیاســت نمی شوند و چه بسا به آنها 
ظلم هم شــده است. اینکه کسی که الان در قدرت است، 
جناحی را که به هر دلیل خانه نشین شده بیرون بکشد، به 

دور از اخلاق حرفه ای و سیاسی حزبی است.
ایمن آبادی در پاســخ به این ســوال که چرا اتهامات زده 
شده از سوی سایر شخصیت ها چه پیش از انتخابات ۹۶ و 
چه پس از آن، در این ســطح مورد رسیدگی قرار نگرفت، 
گفت: متاسفانه در کشور در برخی جاها یک فضای خودی 
و غیرخودی وجود دارد. برخی خودی ها مجاز به هرگونه 
تهمت زدن و اقدامی هستند. غیرخودی ها با یک عطسه 
به دادگاه فراخوانده می شوند. کیهان می تواند به هرکسی 
تهمت بزند، آقای خاتمی، آقای علم الهدی و آقای صدیقی 
هرچه دلشان بخواهد می توانند بگویند اما به محض اینکه 
یک هنرمند یا هنرپیشه چیزی بگوید یا روسری اش بیفتد 
به دادگاه احضار می شــود، منِ نوعی کوچکترین حرفی 

بزنم، دادگاه من را احضار می کند.
وی افزود: متاسفانه این خودی و غیرخودی به جای اینکه 

در جهت اقتدار حاکمیت استفاده شود، به عنوان یک رانت 
سیاسی تلقی می شوند به گونه ای که برخی تصور می کنند 
عده ای می توانند هرکاری انجام دهند. الان ما نماینده ای 
داریم که با رأی محکومیت قضایی مسلم غیرقابل برگشت، 
تأیید صلاحیت شــد و حالا در مجلس است. ما نماینده 
داریم پســرش با عنوان جرائم امنیتــی در زندان بوده و 
تأیید صلاحیت شده اســت. اما آدم داریم چون دخترش 
ازدواج کرده و برای درمان جای دیگر رفته تأیید صلاحیت 
نمی شود. بنابراین این نشان می دهد، متاسفانه در کشور 
ما در برخی مــوارد آنگونه که دم از عدالت حکومت علی 

می زنیم، اقدام نمی کنیم.
ایمن آبادی در پاســخ به این ســوال که چرا این روند به 
وجود آمده اســت و علت نارضایتی مردم چیست، گفت: 
از هر کارشــناس مبتدی بپرســید می گویــد ۸۵ درصد 
مردم ناراضی هســتند. چرا؟ زیرا مــردم از تبعیض ناروا، 
بی عدالتی هــا و از این رانت ها ناراضی هســتند. نماینده 
مردم رانت یک میلیــارد تومانی را گدابازی تلقی می کند. 
شما حساب کنید برای مردمی که به نان شب شان محتاج 
هســتند این نارضایتی چیزی بود که قرار نبود در انقلاب 

ما رخ دهد.
نماینده پیشین ادوار مجلس در پاسخ به این سوال که به 
چه شکل می توان این موضوعات را رفع کرد، گفت:  باید 
اتفاقاتی بیفتد. مردم منتظر تغییرات هســتند. نارضایتی 
خودشان را در ســال های ۹۶، ۹۸، ۱۴۰۰و ۱۴۰۱ اعلام 
کردند. با برخورد و بســتن فضای مجــازی کاری پیش 
نمی رود. الان همه مردم با فیلترشکن وارد فضای مجازی 

می شــوند. فقط خرج مردم با فیلترشکن زیاد شده است. 
در هر صورت مــردم ناراضی هســتند و منتظر تغییر و 
اصللاح هستند. با برگزاری انتخابات آزاد، تمام جنبه های 
حق انتخاب مردم باید رعایت شــود. این همه محدودیت 
برای مردم برداشــته شود، برخی باید تصمیم گیری برای 
زندگی شــخصی مردم را تمام کنند و حاکمیت به سمت 
سالم ســازی پیش برود. برچســب فســاد از روی برخی 
مسئولان برداشته شــود و برخی مسئولان آمارسازی در 
برخــی موارد را کنار بگذارند. دولــت به جای اینکه روی 
تردمیل فقط بدود و هیچ گونه خروجی نداشته باشد، واقعا 
بنشــیند و مشکلات مردم را برطرف کند. همه این موارد 
کم کم نارضایتی های زیادی ایجاد می کند و روز به روز بر 
آمار ناراضیان افزوده می شود. ایمن آبادی در پاسخ به این 
ســوال که آقای رئیسی در روزهای گذشته حکمی جهت 
تشکیل هیئت کارگروه بررسی ناآرامی های سال گذشته 
صادر کردند اهداف و پیام تشــکیل این کارگروه چیست، 
گفت: شبیه جوک اســت. یکسال گذشته تعدادی انسان 
از هر دو جناح کشته شــدند. حالا نوشدارو پس از مرگ 
سهراب اتفاق افتاده است؟ این کمیته می خواهد چه کاری 
انجام دهد؟ وزارت کشور قبلا اینچنین کمیته ای تشکیل 
داد نتیجه آن چه شــد؟ فکر می کنم این موضوعات بازی 
روانی بوده و مردم هم هیچ عکس العملی نشان ندادند و در 
فضای مجازی از آن به عنوان طنز استفاده می کنند.  وی 
در پاســخ به این سوال که ترکیب هیئت انتخاب شده را 
چه طور ارزیابی می کنید و آیا می شــود در آینده به نتایج 
آن امیدوار بود، گفت: ما به دولت آقای رئیسی نه تنها امید 
نداریم، بلکه بیم و ترس هم داریم. زیرا ۲۱ ماه از عمر این 
دولت گذشت و شرایط کشور بدتر شد. دولت با تغییر وزرا 
فقط زمان می خرد، اینطور نیســت که وزرا مشکل داشته 

باشند، تیم اصلی دولت بسیار ناکارآمد هستند.

اعتراف علم الهدی به وجود »مشکل معیشتی مردم« و »کوچک شدن سفره ها«

نامه قالیباف به رئیسی درباره »ایرادات« مصوبه دولت

»افزایش حقوق« کارمندان و بازنشستگان جدی شد؟

جعفرزاده ایمن آبادی:

دولت با تغییر وزرا فقط زمان می خرد 

ناو گروه ۸۶ ارتش برای نخستین بار 
دور دنیا را طی کرد

فرمانــده نیروی دریایی ارتش گفت: ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش شــامل 
ناوشــکن دنــا و ناوبندر مکران برای نخســتین بار دور دنیــا را در ۲۱۳ روز 

دریانوردی طی کرد.
بــه گزارش ایرنا، امیر دریادار شــهرام ایرانی صبح جمعه در توضیح ماموریت 
ناوگــروه ۸۶ نداجا و اعزام آن بــه دور جهان به خبرنگاران گفت: امروز نیروی 
دریایــی افتخار دارد که مهترین اعزامــی را که تا کنون در صحنه بین المللی 
توانســته انجام دهد به اطلاع مردم برســاند. فرزندان ملــت غیور ایران برای 
نخســتین مرتبه در تاریخ ایران زمین قادر شــدند با به کارگیری دانش های 
نوین و تجهیزات به روز یک ناوگروه را متشــکل از ناوشکن تمام ایرانی »دنا« 
که حاصل تلاش همه دانشــگاهیان و دانشمندان ایران است به دور کره زمین 

چرخیده و ۲۱۳ روز عملیاتی را پشت سر بگذارند.
فرمانــده نیروی دریایی ارتش افزود: این ناوگروه هم اکنون در مســیر خلیج 
عدن ماموریت اسکورت نفتکش ها را در دســتورکار دارد. دریادار ایرانی ادامه 
داد: باتوجه به دستور فرماندهی کل قوا به منظور لزوم حضور در آب های بین 
المللی و نشان دادن توانمندی و اقتدار نیروهای مسلح و به ویژه نیروی دریایی، 

این موضوع را پیگیری کردیم.
وی تصریح کرد: این ماموریت برای ناوگروه ۸۶ از مهرماه ۱۴۰۱ آغاز شد و از 
بندرعباس به سمت شرق حرکت کرده و باتوجه به اهمیت دیپلماسی دفاعی از 
هند و اندونزی هم در این مسیر دیدار کرد و برای اولین مرتبه بیشترین عرض 

اقیانوس آرام را بدون هیچ حادثه ای طی کرده است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش افزود: مسیری که این ناوگروه به سمت شرق رفته 
و به محدوده اقیانوس آرام عزیمت کرده برای نخستین مرتبه است و توانسته 
رزمایش مشــترک ارتش انقلابی را در سال ۱۴۰۱ با اجرای تمام تمریناتی که 

برایش مشخص شده بود را اجرایی کند.
دریادار ایرانی اضافه کرد: توان جوان های ما به ســمتی رفته که توانستیم دریا 
را به کنترل خود در آوریم و در آفریقای جنوبی برای نخســتین مرتبه حضور 
پیدا کرده و پرچم اقتدار و افتخار ایران را به اهتزاز درآوریم. وی ادامه داد: ملت 
عزیز ایران! فرزندان شــما از ۲۹ استان کشور بر عرشه ناو گروه حاضر هستند 
و با اقتدار مثال زدنی دور جهان را طی کردند. دریادار ایرانی با بیان اینکه این 
افتخار برای نخستین مرتبه در تاریخ به دست ایرانیان رقم خورده است، گفت: 
این اقدام بســیار بزرگ با روحیه صلح طلبی و تکیه بر وحدت جمعی حاصل 

شده است.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی:
پلمب کردن راهکار مقابله با بی حجابی نیست

وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اظهار کــرد: پلمب کردن 
مکان های اقامتی به دلیل بی  حجابی راهکار نیســت. اگر من چنین جمله ای را 
می گویم برخی ها اینطور تبلیغ  میکنند که ضرغامی مخالف حجاب اســت! اما 
تنها هدف و منظور من این اســت که پلمب کردن راهکار مقابله با بی حجابی 

نیست.
وی گفت: وقتی خانه عامری ها در کاشان پلمب می شود در حالی که گردشگر 
خارجی در این هتل اقامت داشته و افراد زیادی اتاق های آن را رزرو کرده اند، 
این افراد پس از پلمب کردن آواره خیابان ها می شــوند و با چنین کاری ضربه 
مهلکی به صنعت گردشگری کشور وارد  می شود. عزت الله ضرغامی گفت: منابع 
و هزینه های ما محدود اســت و با معجزه نمی شود این محدودیت ها را جبران 
کرد بلکــه باید راهکار ارائه داد. ما یک راهکار بــرای این موضوع پیدا کردیم 
که مورد هجمه ســنگین رسانه ها قرار گرفته و می گویند دولت می خواهد آثار 

تاریخی کشور را تاراج کند. 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خاطرنشان کرد: از آنجایی که 
دولــت توان مالی برای مرمت و احیای بناهای تاریخی را ندارد، در نظر دارد از 
بخش خصوصی برای مشارکت در مرمت این آثار استفاده کند. این موضوع در 
چارچوب قانون اســت و مردم در این طرح هم سرمایه گذاری کرده هم پس از 
مرمــت، بناهای تاریخی را مدیریت می کننــد.  وی اضافه کرد: مرمت بناهای 
تاریخی توســط بخش خصوصی پیش از مسئولیت من آغاز شده و بنده تنها 
به این طرح سرعت داده ام، چرا که اگر این آثار مرمت نشود تخریب شده و از 

بین خواهد کرد.

رنگ خطر روند صعودی »مهاجرت نخبگان«
رضا حاجی پور، ســخنگوی کمیسیون آموزش در خصوص مهاجرت نخبگان 
در گفتگو با شــفقنا گفت: عده ای بر این عقیده هستند که نخبگان، مهاجرت 
نمی کنند یا اگر مهاجرتی از ســوی نخبگان شاهد هستیم، آمار قابل توجهی 
نیست؛ اما من می گویم بســیاری از نخبگان مهاجرت کردند. نخبگان زیادی 
از دانشــگاه های صنعتی شریف، علم و صنعت، امیرکبیر و تهران و بسیاری از 

دانشگاه های کشور مهاجرت کردند چراکه دنیا طالب است آنها را جذب کند.
وی گفــت: اگر ما بتوانیم امکانات جذابیت را بــرای فرزندانمان فراهم کنیم، 
قطعاً از مهاجرت منصرف خواهند شــد. تاکیدات مقام معظم رهبری است که 
فرمودند به نخبگان و شرکت های دانش بنیان رسیدگی کنید به آنها امکانات 
دهید و آنچه در راستای رشد این شخصیت ها جهت کمک به کشور نیاز است، 
در اختیارشــان قرار دهید. بی توجهی ما به این نخبگان باعث شــده دلسرد 
شــوند؛ در حوزه انتخابیه خود بنده، نخبــه ای زندگی می کند که ۲۰ عنوان 
از مســابقات بین المللی دنیا مثل سوئیس و آمریکا گرفته ولی به این کشورها 
مهاجرت نکرده اســت؛ درحالی که من هم به عنوان نماینده مجلس نتوانستم 
برای او کاری انجام دهم؛ هر چه فریاد می زنیم که جوانان را دریابید اما کسی 
گوش ن میدهد. نمونه این نخبگان را در کشور زیاد داریم که باید به سراغ آنها 
رفته و شناسایی شان کنیم و امکاناتی که نیاز دارند را در اختیارشان قرار دهیم 
اما متاسفانه بسیار بی توجهی کردیم. وی افزود: ما در شرایط سخت اقتصادی 
قرار داریم اما نخبگان ما این توانمندی را دارند که ما را از این شــرایط خارج 
کنند. ما ۴ هزار میلیارد در حوزه دانش بنیان، برای دانشمندان جوان و خلاق 
بودجه در نظر گرفتیم که حوزه معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، باید 
اجرای آن را سرعت ببخشد تا آنچه مورد تاکید رهبر انقلاب اسلامی و مجلس 

است، عملیاتی شود.

امام جمعه موقت تهران:
ائمه نماز جمعه، نمایندگان و مسئولان 

مراقب اظهارنظرهای خود باشند
امام جمعه موقت تهران گفت: ما ائمه نماز جمعه باید مراقب اظهارنظرهای خود 
باشیم و نمایندگان مجلس و مسوولان دولتی هم باید مراقبت کنند. جامعه ما 
ظرفیت ابتلا به حواشی اعصاب خردکن را ندارد و همه باید پای کار حل مسایل 
کشور باشند. حجت الاسلام و المسلمین حاج علی اکبری در خطبه های نماز 
جمعه تهران گفت: در نماز عید فطر حکمت رهبری جلوه مجددی داشت؛ در 
خطبه دوم دیدید که راهبردهای پیش روی امت را بیان کردند. مساله تقویت 
اراده ملی مطرح اســت که در برابر جنگ اراده هایی است که از سوی دشمن 
گســترده انجام  میگیرد. دیگری همکاری و همدلی ملی با تاکید بر مسوولان 
کشــور و قوای سه گانه بود. دشمن برای ایجاد گسل های داخلی برنامه ریزی 
کرده اســت و مساله ســوم هم تاکید بر حل مسایل کشور و پرهیز از حاشیه 
ســازی ها بود.  حاج علی اکبری خاطرنشان کرد: خیلی از حاشیه سازی ها هر 
چند از ســوی دشمن هم هست، اما داخلی اســت. کسانی که مراقب زبان و 
موقعیت های خود نیستند با حرف هایشان بهانه دست دشمن  میدهند و اینها را 
باید مراقبت کرد. در شرایطی که باید فرصت خدمت به مردم جدی گرفته شود 
و افکار عمومی نیاز به آرامش دارد این اتفاق ها را متاســفانه شاهد هستیم. ما 
ائمه نماز جمعه نیز باید مراقب اظهارنظرهای خود باشیم و نمایندگان مجلس 
و مسوولان دولتی هم باید مراقبت کنند. جامعه ما ظرفیت ابتلا به این حواشی 

اعصاب خردکن را ندارد و همه باید پای کار حل مسایل کشور باشند.
وی درباره مهار تورم و رونق تولید که مهمترین مساله کشور  است اظهار کرد: 
همه باید روی این موضوع تمرکز کنند و با اتحاد و همدلی این مسال قابل حل 
است.  امام جمعه موقت تهران درباره مساله گرانی در کشور گفت: این مساله 
حال مردم را بد و اعصاب آنها را خرد  میکند. مســاله مسکن آن هم در بخش 
اجاره و رهن جزو موارد مبتلابه است که حدود ۳۰ درصد در سطح ملی در گیر 
آن هستند و در تهران نزدیک ۵۰ درصد درگیر هستند. مسکن از یک کالای 
زیستی به کالای سرمایه ای تبدیل شده و نتیجه اش فوران بی حساب و کتاب 
قیمت هاست که کمر مستاجرها را  میشکند. در هر حال حل مساله مسکن در 
شرایط فعلی به یک نسخه درمانی فوری نیاز دارد تا این مساله را تا حد زیادی 

در سراسر کشور با تاکید بر شهر تهران مدیریت کند.

اخبار کوتاه

مصطفی کواکبیان دبیرکل حزب مردم سالاری در واکنش به 
اختلالات شدید اینترنت و دسترسی به پلتفرم های خارجی 
در توییتی نوشــت: مدعیان خدمت گزاری و انقلابی گری به 
عنوان حمایت از پلتفرم هــای داخلی با ایجاد فیلترینگ و 

اختلال شــدید در اینترنت، موجب آسیب به کسب وکارها 
شــده اند! جناب رئیســی تا کجــا می خواهید بــا مردم و 
وعده های انتخاباتی خودتان مقابلــه کنید؟ با ماهواره های 

ارائه دهنده اینترنت آزاد هم می توانید مقابله کنید؟

دبیرکل حزب مردم سالاری:
جناب رئیسی! تا کجا می خواهید با مردم

و وعده های انتخاباتی خودتان مقابله کنید؟


